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       Białe Błota, dnia 22.06.2023 r. 

BRG.0012.2.6.2023 

 

 

Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Gminy Białe Błota z dnia  

22.06.2023 r. od godz. 13.00 w Urzędzie Gminy Białe Błota, ul. Guliwera 4a 

 
 
 
W posiedzeniu uczestniczyli: Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska, radny Henryk Sykut, 

radny Bronisław Balcerowski, radny Sławomir Ruge, radny Krzysztof Michalak, radna Anna 

Banaszek, radny Krzysztof Kocikowski, Skarbnik Gminy Białe Błota Katarzyna Strzygocka-Kowalska, 

Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka, Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota info 

Marzanna Kreja,   

 

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska powitała zebranych na posiedzeniu Komisji Budżetu  

i Finansów, odczytała pouczenie dotyczące ochrony danych osobowych, sprawdziła obecność oraz 

przedstawiła  tematykę posiedzenia. 

 

 Tematyka:  

1. Zapoznanie się z realizacją i rozliczeniem inwestycji, które było zakwalifikowane jako środki 

nie wygasające z terminem realizacji do końca czerwca, 

2. Podsumowanie zadania realizacji dystrybucji węgla, 

3. Materiały na sesję, 

4. Sprawy bieżące. 

 

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska przekazała, że odnośnie punktu 2 w sprawie 

podsumowania zadania realizacji dystrybucji węgla wpłynęło sprawozdanie na ww temat.  

Ad. 1 

Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka przedstawiła realizacje poszczególnych inwestycji do 

których należy: projekt i budowa pieszojezdni na  ul. Laskowej w Trzcińcu. Mówiła, że jest 

konieczność zabezpieczenia środków w budżecie w celu rozliczenia wynagrodzenia, 

- projekt i budowa ul. Długiej i ul. Jeżynowej w Zielonce, 

- projekt i budowa ul. Orzechowej w Zielonce, 

- projekt budowy ul. Śluzowej od ul. Zagajnikowej do ul. Granicznej w Prądkach, 

- projekt ul. Wczasowej w Cielu, 

- projekt ul. Rynarzewskiej w Murowańcu. Na etapie projektowania stwierdzono kolizje w siecią 
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teletechniczną skutkującą koniecznością uzyskania nowych map do celów projektowych oraz 

wykonania dodatkowej przebudowy sieci co związane jest z koniecznością wydłużenia terminu 

realizacji zadania, 

- projekt ul. Patrolowej i ul. Kolejowej w Kruszynie Krajeńskim. W związku z utrudnieniami z 

uzyskaniem warunków i uzgodnień m.in. uzgodnienia mapy terenów kolejowych przez spółki PKP 

projektant złożył wniosek o wydłużenie terminu do dnia 08.09.2023r., 

- projekt ul. Kasztanowej i ul. Żeglarskiej w Łochowie, 

- projekt ul. Jarzębinowej w Łochowie – jest to nowe zadanie w budżecie. Na etapie projektowania 

stwierdzono konieczność zmiany przebiegu kanalizacji deszczowej z uwagi na dużą ilość 

istniejących sieci podziemnych, 

- projekt ul. Jesionowej w Łochowie, 

- projekt ul. Olszynowej, na etapie projektowania stwierdzono konieczność aktualizacji map z uwagi 

na podział prywatnej nieruchomości.  

- projekt ul. Twardej w Lisim Ogonie,  

- projekt ul. Świetlikowej w Zielonce,  

- projekt ul. Leśnej w Zielonce, 

- projekt i budowa ul. Rumiankowej w Zielonce,  

- projekt ul. Drzewieckiej w Drzewcach. Cała kwota wraca do budżetu z uwagi na to, iż nie było 

wszczęcia postępowania i wydania decyzji, 

- budowa ul. Kurkowej w Łochowicach, 

- budowa ul. Bałkańskiej i ul. Bagatela w Białych Błotach, zadanie zostało zakończone, 

- budowa chodnika przy ul. Słonecznej w Kruszynie Krajeńskim, zadanie zostało zakończone,  

- budowa ul. Gminnej do ul. Gościnnej w Łochowie. 

Radny Krzysztof Michalak pytał o ul. Białą w Białych Błotach. 

Kierownik Referatu Anna Bromka odpowiedziała, że ul. Biała ma projekt, który znajduje się w 

referacie, na koniec roku zaplanowane jest wszczęcie postępowania przetargowego z uwagi na 

wydzielone środki finansowania na  rok obecny  i na rok przyszły.  

Kontynuując Kierownik referatu Anna Bromka mówiła o projekcie ul. Leśnej w Łochowie wskazując, 

że  zadanie zostało zrealizowane, 

- projekt ul. Albatrosa w Murowańcu, 

- rozbudowa ul. Zagajnikowej w Prądkach, ul. Farmerskiej, Osiedle w Cielu, zadanie zostało 

zakończone,  

- modernizacja budynków gminnych, zadanie zostało zakończone, 

-projekt budynku komunalnego, kwota wraca do budżetu. W związku z przedłużającą się procedurą 

uzyskania uzgodnienia projektu wycinki drzew przez Starostwo Powiatowe w Bydgoszczy konieczne 

jest zabezpieczenie środków w budżecie w celu rozliczenia wykonania zadania, 

- zakup oprogramowania i serwerów do obsługi elektronicznego obiegu dokumentów dla jednostek 

GOPS oraz COEiS, - realizacja programu Cyfrowa Gmina- zadanie zostało zrealizowane, 
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- projekt rozbudowy Szkoły Podstawowej w Przyłękach, zadanie zostało zrealizowane, 

-budowa miasteczka rowerowego przy Szkole Podstawowej w Łochowie, zadanie zostało 

zrealizowane, 

-budowa boiska pełnowymiarowego przy ul. Kościelnej w Cielu, I etap, zadanie zostało 

zrealizowane, 

-projekt sieci kanalizacji sanitarnej i ciśnieniowo- grawitacyjnej w Przyłękach, w Zielonce, w 

Prądkach, Cielu, Kruszynie Krajeńskim. Do budżetu wraca część kwoty, która była w środkach 

niewygasających. 

Radny Sławomir Ruge pytał o miasteczko rowerowe w Łochowie, ponieważ wcześniej zgłaszał hałas 

i zagłuszanie mieszkańcom ciszy nocnej przez zamontowaną  sygnalizację świetlno- dźwiękową. 

Obecnie nadal  są sygnały.  

Kierownik Referatu Anna Bromka wyraziła swoje zdziwienie przedstawioną sytuacją przez radnego. 

Stwierdziła, iż była na odbiorze miasteczka rowerowego i obecnie sygnalizacja została przełączona 

na mrugające pomarańczowe światło bez sygnałów dźwiękowych. Zapewniła, że zgłoszenie 

radnego zostanie sprawdzone.  

Kierownik referatu mówiła o projekcie i budowie ul. Pogodnej w Cielu wraz z kanalizacją sanitarną, 

kwota powraca do budżetu pod pozycją 94. W dniu 07.04 projektant złożył wniosek o wydanie 

decyzji ZRID, 

- projekt i budowa oświetlenia dróg na terenie Gminy Białe Błota etap IV, zadanie zostało 

zakończone, 

- budowa oświetlenia na ul. Bażanciej w Łochowicach, zadanie zostało zakończone, 

- budowa oświetlenia dróg na terenie sołectwa Przyłęki – zadanie zostało zakończone, 

-modernizacja systemów oświetlenia na terenie Gminy Białe Błota, likwidacja szafek 

oświetleniowych- zadanie zakończone, 

- budowa oświetlenia przy przejściach dla pieszych na skrzyżowaniu ul. Centralnej i ul. Barwinkowej 

oraz ul. Szubińskiej i ul. Barwinkowej w Białych Błotach- zadanie zakończone, 

Ponadto do zmian do budżetu została wprowadzona zmiana na zadaniu nr 98 Budowa farmy 

fotowoltaicznej, została dołożona kwota 20 000 zł z uwagi na podpisanie umowy przyłączeniowej 

z firmą Enea.  

Radny Henryk Sykut pytał o realizację ul. Pogodnej i ul. Wczasowej.  

Kierownik Referatu Anna Bromka odpowiedziała, że realizacja ul. Pogodnej wykonawca 

zawnioskował o przedłużenie do końca miesiąca września. Na początku miesiąca października 

będzie możliwe wszczęcie postępowania przetargowego na budowę ul. Pogodnej. Odnośnie  

ul. Wczasowej  zostaną rozpoczęte prace związane z projektem.  

Radna Anna Banaszek pytała, czy że Starostwa wpłynęła odpowiedź dotycząca ul. Borówkowej i ul. 

Cisowej w Łochowie.  

Kierownik Referatu Anna Bromka odpowiedziała, że na to pytanie udzieli odpowiedzi na sesji.  

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska pytała na jakim etapie i co jest w kwocie 200 000 zł w 
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pozycji 1 w załączniku nr 4, przebudowa odcinka sieci wodociągowej, kanalizacji sanitarnej  

ul. Sosnowej w Białych Błotach. 

Kierownik Referatu Anna Bromka przekazała, że obecnie nie odpowie na to pytanie, udzieli 

odpowiedzi na sesji.  

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska pytała na jakim etapie jest ulica Ptasia w Murowańcu  

Kierownik Referatu Anna Bromka przekazała, że ulica  jest na etapie kosztorysu przesłanego przez 

projektanta.  

Radny Henryk Sykut pytał o ul. Myśliwską, wskazując, że  nie został zakończony I etap prac. Mówił, 

że po opadach deszczu powstały zastoiska w związku z tym, że prawdopodobnie nie jest 

podłączona instalacja deszczowa i nie ma podłączenia do prądu i przy każdym zalaniu będzie 

degradacja nawierzchni.  

Kierownik Referatu Anna Bromka mówiła, że na ul. Myśliwskiej projektowane przyłączę przez firmę 

Enea kolidowało z przepompownią. W momencie realizacji przyłącza na etapie budowy 

przepompowni prawdopodobnie nastąpiłoby uszkodzenie. Umowy z firmą Enea zostały podpisane 

trwa oczekiwanie na zamontowanie licznika. 

Radny Henryk Sykut pytał o II etap budowy ul. Myśliwskiej, mówił, że są zabezpieczone środki w 

budżecie. Pytał kiedy to zadanie zostanie zgłoszone do wykonania, ponieważ obecnie następuje 

niszczenie infrastruktury wbudowanej w ziemi.  

Kierownik Referatu Anna Bromka odpowiedziała, że to zadanie zostało wpisane na IV kwartał. 

Radny Henryk Sykut proponował realizacje tego zadania w III kwartale, a budowy dróg nie 

wpisywać na IV kwartał.  

Kierownik Referatu Anna Bromka mówiła, że przedstawi propozycję radnego Henryka Sykuta 

Wójtowi Gminy.  

Radna Anna Banaszek mówiła o zgłoszeniach mieszkańców wyrw przy zjeździe przy ul. Koźlakowej 

w Zielonce.  

Radny Krzysztof Kocikowski pytał o szkołę w Przyłękach  

Kierownik Referatu Anna Bromka mówiła, że projekt został zakończony. Zadanie zostało wpisane 

do WPF na lata 2025-2026.  

Radny Krzysztof Kocikowski stwierdził, że jest to odległy czas, dzieci przybywa, a projekt może 

stracić ważność.   

Kierownik Referatu Anna Bromka stwierdziła, że należy zwrócić uwagę jakimi środkami dysponuje 

Gmina Białe Błota i jakie zadania są przewidziane do realizacji.  

Ad. 2 

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska odczytała treść pisma- sprawozdania z dystrybucji 

węgla w ramach preferencyjnego zakupu paliwa stałego dla gospodarstw domowych   

przekazanego przez Sekretarz Gminy.  

Radna Anna Banaszek pytała co było powodem niedostarczenia opału  grupie mieszkańców co 

wynika z przedstawionej informacji. Pobrano od tych mieszkańców kwotę 148 000 zł  
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Skarbnik Gminy Białe Błota Katarzyna Strzygocka-Kowalska przekazała, że osoby same wpłacały 

pieniądze.  

Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota info Marzanna Kreja stwierdziła, że nikt nie wpłaca 

pieniędzy żeby wpłacić je na kontro urzędu, te osoby wpłacały na coś.  

Radny Henryk Sykut mówił, że został zakupiony węgiel za kwotę 1 520 577,28 zł. Tona węgla 

kosztowała 1800 zł, z  wyliczeń radnego wynika, że dowiezienie tony węgla kosztowało 360 zł. 

Radny pytał ile faktycznie ton zostało dostarczonych do mieszkańców.  

Ad.3 

Skarbnik Gminy Białe Błota Katarzyna Strzygocka-Kowalska przedstawiła projekt uchwały 

zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżet gminy Białe Błota na 2023r.  

Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota info Marzanna Kreja mówiła, że z wypowiedzi skarbnik 

wynika, że środki na szkolenia wzrastają o kwotę 20 000 zł. Mówiła, że kilka razy zadawała pytanie 

Wójtowi Gminy Białe Błota, czy zwrócił lub zwróci środki, które wykorzystał na studia MBA, nie 

otrzymała odpowiedzi na to pytanie i zastanawia się to może są środki, które wójt zwrócił.  

Skarbnik Gminy Białe Błota Katarzyna Strzygocka-Kowalska mówiła, w związku z złożonym 

wnioskiem w sprawie zwiększenia kwoty z uzasadnienia wynika, że w związku z licznie 

zmieniającymi się przepisami prawa konieczne jest doszkalanie pracowników.  

Ponadto mówiła, że należy doprecyzować wniosek Kierownika Referatu Dróg w zakresie zmiany 

zmniejszenia na zakupy i wyposażenia. Referat wnosi o zwiększenie zaangażowania na bieżące 

utrzymanie dróg gruntowych na terenie gminy i zdjęcie z zakupu i transportu kruszywa. 

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zmian w budżecie.  

Głosowanie: 

Radny Bronisław Balcerowski- za 

Radna Anna Banaszek- za 

Radny Krzysztof Kocikowski- za 

Radny Krzysztof Michalak- nieobecny 

Radna Ilona Nowakowska- za 

Radny Sławomir Ruge- za 

Radny Henryk Sykut- za 

Następnie Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej.  

Głosowanie: 

Radny Bronisław Balcerowski- za 

Radna Anna Banaszek- za 

Radny Krzysztof Kocikowski- za 

Radny Krzysztof Michalak- nieobecny 

Radna Ilona Nowakowska- za 
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Radny Sławomir Ruge- za 

Radny Henryk Sykut- za 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Białe Błota za 2022 rok 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Białe Błota za 2022 rok. 

Na tym zakończono posiedzenie komisji.  

Protokół na podstawie nagrania sporządziła:  

Anna Cabańska  

 

 

 

Przewodnicząca Komisji  

                                                   Budżetu i Finansów  

 

 Ilona Nowakowska  

 

 

 
 

 
 


